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Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/a. 

 
JEGYZŐKÖNYV 

 
 

Készült: Bak község Önkormányzati Képviselő-testületének 2012. szeptember 06. napján a 
Baki Körjegyzőség épületében (8945 Bak, Rákóczi u. 2/a.) 1753 órai kezdéssel 
megtartott nyílt üléséről. 

 
Jelen vannak:        - Molnár Károly, polgármester 
   - Farkas Tamás Attila, alpolgármester 
   - Balogh Elemér, települési képviselő 
   - Makkos István, települési képviselő – 1915 órakor távozott 
   - Németh Dezső, települési képviselő 
  - Tamás Béláné, települési képviselő 
  - Toplak Tiborné, települési képviselő.                   
                                                                  
Tanácskozási joggal:  Császár László, körjegyző 
   Leitnerné Nagy Judit pénzügyi ügyintéző 
   Vizsiné Kalugyer Gyöngyi vezető óvónő. 
 
Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket. A polgármester 
megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 fő települési 
képviselőből 7 fő jelen van. Jegyzőkönyvvezetésre Császár László körjegyzőt, jegyzőkönyv 
hitelesítésre Balogh Elemér és Tamás Béláné települési képviselőket kéri fel, melyet a 
képviselő-testület 7 igen szavazattal elfogadott.  A továbbiakban javaslatot tesz, hogy a 
meghívóban kiküldött napirendek szerint történjen az ügyek tárgyalása. 
 
Makkos István, települési képviselő: Mint az Ügyrendi Bizottság elnöke javasolja, hogy az 
általa átadott előterjesztés alapján a napirendre, 1. napirendként kerüljön felvételre a 
képviselő-testület feloszlatása. 
 
Molnár Károly, polgármester: Ismerteti a jelen jegyzőkönyv 1. számú melléklete szerinti 
tartalommal benyújtott előterjesztést. Javaslatot tesz, hogy a napirendet ezzel a 
kiegészítéssel fogadja el a testület. 
 
 A javaslattal a testület egyetértve – 5 igen szavazattal 2 tartózkodás mellett – az alábbi 
napirendet fogadja el:  
 
 
1. A képviselő-testület feloszlatása. 
 
2. Beszámoló a lejárt határozatokról és a két ülés közötti munkáról. 
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3.  Tájékoztató a polgármester átruházott hatáskörben hozott intézkedéseiről. 
 
4. Az Önkormányzat 2012. évi költségvetésének módosítása. 
 Előadó: Molnár Károly polgármester, Leitnerné Nagy Judit pénzügyi előadó. 
 
5. ÖNHIKI pályázat benyújtása. 
 Előadó: Molnár Károly polgármester, Leitnerné Nagy Judit pénzügyi előadó. 
 
6. Urnafal kialakítása a baki temetőben. 
 Előadó: Molnár Károly polgármester. 
 
7. Fogorvosi ügyeleti rendelési idő módosítása. 
 Előadó: Molnár Károly polgármester. 
 
8. KMB-s rendőrőrs területének módosítása. 
 Előadó: Molnár Károly polgármester. 
 
9. Egyebek  

9.1. Temető kapu és kulcs hirdetmény 
9.2. Óvodavezető észrevételei 
9.3. Temető-rendelet felülvizsgálata 
9.4. Egyes tiltott, kirívóan közösségellenes magatartások szabályozása 
9.5. Buszvárók ügye 
9.6. Helyi piac létrehozása 
9.7. Gyalogátkelőhely kialakítása 
9.8. Gáspár és Társa Kft. bérleti szerződés felmondása 
9.9. Közoktatási intézmény (Általános Iskola) működtetésének átvállalása 
9.10. Közös önkormányzati hivatal létrehozása 
9.11. Parabola tükör felszerelése a Táncsics utcában 
9.12. Egyéb felvetések. 

 
 
 

Napirendek tárgyalása: 
 
1. A képviselő-testület feloszlatása. 
 
Makkos István, települési képviselő: A ciklus félidejéhez érve szükséges a visszatekintés, 
önvizsgálat. Úgy érzi, a testület nem érte el azokat a célokat, amelyeket szeretett volna. 
Szükséges a feloszlatás annak érdekében, hogy a település újra gondolhassa – amennyiben 
ez megszavazásra kerül – milyen vezetéssel folytatódjon a munka. A lakosság eldönti, ki mit 
tett az elmúlt időszakban. A testületből négyen szeretnék, ha ez megtörténne. Fontos érv, 
hogy az időközi választás mennyibe kerül, de ez vállalható árnak tűnik. Indokként az 
alábbiakat adja elő: 
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1. A Morvai-ügyben – az előző ciklus során – jelentős, 3 millió forint feletti kár 
érte az önkormányzatot. Ebből legalább 1,6 millió forint törvénytelenül került 
kifizetésre, hiszen a döntések során egy esetben határozatképtelen volt a testület, 
egy esetben pedig nem volt meg a döntéshez szükséges szavazat-többség. 

2. A telekalakítással kapcsolatban is jelentős az anyagi kár, mert olyan területekre 
fizetett ki földvédelmi járulékot az Önkormányzat, amelyek magánkézben 
vannak – az Önkormányzatnak 13 millió forintja áll bent. 

3. A saját konyha bezárásra került, a közétkeztetés egy külsős cég kezébe került. 
4. Ott volt az előző körjegyző Gombos Gábor fizetése, soha nem derült ki, miért 

kapott béremelést. Ez az ügy mindig úgy maradt, soha nem derült rá fény. Ez 
legalább havi bruttó 100 ezer forintot jelentett. 

5. A volt polgármester jelentős, több milliós összegű szabadságmegváltást vett fel. 
Ehhez képest az előző jegyző előtti jegyző úgy ment el innen, hogy semmiféle 
fegyelmi felelősségre vonást nem kezdeményezett ezügyben, illetve anyagi 
kártérítést. 

6. Ezen továbbmenve, ez nem volt elég, hogy szabályosan legyenek a szabadságok 
nyilvántartva, dr. Gombos Gábornak szintén 800 eFt-ot fizettünk ki 
szabadságmegváltás címén.  

7. Megalakításra került az ÁMK, ami csak Baknak 10-15 millió forintjába került 
éves szinten. Arról nem beszélve, hogy ez az oktatás színvonalát nem növeli, 
ugyanannyi pedagógus ugyanazokat a feladatokat látja el, pusztán több a 
vezetési szint, ennyiből áll az ÁMK. 

8. Nagy sérelme, hogy nem tudták az óvodát felújítani. Ez szégyen a testületre és a 
falura nézve. Így jutottak el oda, hogy a testület döntsön az önfeloszlatás mellett.  

Javasolja, hogy a testület a fentiek alapján döntsön az önfeloszlatás mellett és adjon 
lehetőséget a településnek, hogy új vezetéssel hogyan történik a feladatok ellátása. Úgy nem 
tudja vállalni képviselői feladatát, hogy úton-útfélen, az autóból kiszállva csak szidalmazást 
kap. 
 
Molnár Károly, polgármester: Reagál az elhangzottakra: 

1. A felszámolóval egyezség született, mely szerint a Morvai-kazánokat a 
felszámoló elszállíttatja. De a beépített elektronikai berendezések, csővezetékek, 
épületek itt maradnak, amelyek lényegesen nagyobb értéket képviselnek, mint 
3,5 millió forint.  

2. Telekalakítás: az előző testület felelős döntése volt ez. A telekalakítás feltétele 
volt a belterületbe vonás. Véleménye szerint az akkori jegyzőnő felelősen írta 
alá a szükséges dokumentumokat. 

3. A saját konyha megszüntetése jelentős megtakarítást eredményezett, mivel a 
konyha leromlott állapota folyamatos hatósági ellenőrzéseket vont maga után, a 
saját konyha fenntartása jelentős veszteséget okozott az Önkormányzatnak. 
Tárgyalásban vagyunk a konyha felújítása ügyében. 

4. Gombos Gábor jegyző bérénél a jegyzőtől azt a tájékoztatást kapta, hogy soros 
előrelépés alapján jár az neki. 

5. Az előző polgármester szabadságmegváltását a korábbi testület szavazta meg, 
hogy volt-e szabadságon és mennyit, ha volt, miért nem került az kiírásra, nem 
tudja megállapítani. 
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6. Gombos úr szabadságával kapcsolatban a közölt szabadságok idején a 
szabadságengedélyt aláírta. Előfordulhatott, hogy ez mindig nem történt meg. 
Nem egyértelmű a polgármester felelőssége, hanem Gombos Úr felelőssége 
vetődhet fel, aki Őt megtévesztette. 

7. ÁMK létrehozásával kapcsolatban az a véleménye, hogy az a három fenntartó 
javára szolgált. Tudja, hogy az ÁMK-val való szembenállást személyes okok is 
motiválják. A mögöttünk lévő időszak, az ÁMK eredményei, a megnyert 
pályázatok, valamint az idei évtől a 7-tel több tanulói létszám is azt mutatja, 
hogy az ÁMK eredményes és az iskola nem fog elnéptelenedni. 

8. Emlékezteti a képviselő Urat, hogy az elmúlt évben nem Ő szavazott úgy, hogy 
az óvoda felújítására az államtól elnyert 10 millió forintot visszafizesse az 
Önkormányzat, Ő meg ezt szégyelli. 

Az önfeloszlatásnak az lehet az eredménye, hogy a mostani ülés nem fog megtörténni, az 
ÖNHIKI pályázatot nem lehet benyújtani, itt minimum 5-8 millió forintot veszítene a 
település. Mindenkinek a lelkiismeretére bízza a döntést. 
 
Makkos István, települési képviselő: A Lövei Úr szabadágával kapcsolatban elmondja, 
hogy a polgármester személyi anyagának naprakészen való tartása a jegyző feladata, nem a 
polgármesteré, ezzel nincs semmi baj, adott esetben ezt a Bíróság dönti el. 
A konyhával kapcsolatban nem a megtakarítást vitatja, hanem azt nehezményezi, hogy miért 
nem lett vállalkozásba adni, miért kellett azt teljesen bezárni. 
Gombos jegyző Úr soros előrelépésével kapcsolatban elmondja, hogy a szabályok szerint a 
jegyzőnek nincs soros előrelépése, ha a szorzószám vagy az illetményalap nem nő, a jegyző 
illetménye nem változik.  
Nem az ÁMK eredményeit vitatja, hanem olcsóbban is lehetne működtetni. 
Az óvodai támogatás visszaadása kényszerhelyzet volt. Mi szavaztuk meg ugyan, mert nem 
volt rá pénz. El lehet adósítani nyakig a falut, de ez nem cél. Arról volt szó, hogy nézünk 
másik pályázatot, nem kukába dobásra kerül az óvoda felújítás ügye. 
A feloszlatásnak nem lesz a polgármester által elmondott következménye, mert ez a testület, 
ez a polgármester dolgozik tovább, a következő, időközi választásig. 
 
Molnár Károly, polgármester: Bocfölde polgármestere jelezte, hogy a baki székhelyű 
közös önkormányzati hivatalhoz terveznek csatlakozni. Úgy gondolja, egy feloszlás alatt 
álló önkormányzathoz nem biztos, hogy csatlakozni kívánnának. 
 
Tamás Béláné, települési képviselő: Szerinte inkább megerősödni kellene Baknak az 
utolsó negyedévben, mint széthúzni. Ha központi szerepet akarunk betölteni az térségben, 
azt várjuk, hogy bizalommal forduljanak felénk a környező települések, egységet kell 
mutatnunk. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: 2013. január 1-től lép hatályba az új önkormányzati 
törvény. Utolsó időben vagyunk tehát, most arra kell felkészülnünk, ha a feloszlatás meg is 
valósul, a régi testület ügyvivőként marad hivatalban. Azt gondolja, Bocfölde nem egy 
testülethez csatlakozik, az Ő jól felfogott érdekeik attól nem változnak, hogy kik ülnek egy 
testületben. Örömmel hallja, hogy volt polgármesteri megbeszélés, de a testülettel – 
ugyanúgy, mint a többi napirend esetén – nem volt előzetes egyeztetés. Egész augusztusban 
nem volt sem formális, sem informális ülés, nincsen kommunikáció. A Táncsics utcában úgy 
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mentek a kivitelezők a járdát elkészíteni, hogy egy közlemény nem ment ki. Tervezetlenség 
a jellemző, mindenre. Érvényes ez a díszpolgári címre, Lövei volt polgármester Úrnak ez a 
cím járna, már járt volna, sikerült úgy elrendezni, hogy a címet nem volt hajlandó átvenni, 
nem lett megfelelően kiértesítve. 
Gond, hogy a szabadtéri színpadot kétévente fel kell újítani, mert nincs normálisan 
letakarva, mindez azt jelzi, hogy nem mennek normálisan a dolgok. 
Az ÁMK, mint intézmény jövője nem ismert. Három fenntartója van, a jövő keddi anyagban 
az szerepel, hogy Bak át szeretné venni, a másik két fenntartó véleményét nem ismeri. Azt 
tudja, hogy jövőre lényegesen kevesebb lesz az Önkormányzat pénzügyi forrása, elég lesz, 
ha az óvodát fenn tudjuk tartani. Nem tart az iskola bezárásától, ha az állami kezelésbe 
kerül. Az ÁMK-nál lefolytatott Kormányhivatali ellenőrzés tapasztalatainak megvitatását 
addig halogattuk, míg eltelt a határidő, szeptember 11-én már nem lehet érdemben semmit 
sem tenni. 
Az önfeloszlatás következtében nem fog megállni a falu működése. Nem véletlen, hogy az 
előző testület időszakában olyan jelentős volt a fluktuáció. Ezt szerették volna elkerülni, 
mert mint képviselő bármikor felállhatna, hogy ezt nem csinálja tovább. Ha mindenki 
egyénileg gondolkodik, a kívánt hatást nem tudják elérni. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Úgy érzi, hogy a régi képviselők fel lettek szólítva, 
hogy álljanak fel és mondják azt, hogy viszontlátásra. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Nem. Arra lettek felszólítva, hogy gondolják át, 
hogy ezt érdemes-e így tovább csinálni, igen vagy nem. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Amiket most itt felsoroltak, annak jelentős részével 
nem ért egyet. Azt már tudni kellene, hogy melyik település hova csatlakozik, hogyan fog 
dolgozni az elkövetkező időszakban, azt nem most kellene eldönteni.  
Ha most oszlatjuk fel a testületet az biztosan a hátrányunkra válik. Nekünk kell a választást 
finanszírozni. 
Nem tartja megalapozottnak azt, hogy az polgármester akadályozta a testület munkáját. Nem 
akarja védeni a polgármestert, de ezt nem így van. 
Az tény, hogy a testület két részre szakadt. Ez már az alakuló ülésen is így volt, úgy jött elő, 
hogy a régi testület csak rosszat csinált, folyamatosan ezt érzi. Az új képviselők úgy jöttek, 
hogy a régieknek „kuss”. Már az alpolgármester választásnál megjelent a frakciózás. 
A polgármestert kérjük meg, végezzen több munkát, mondjuk meg, hogy mit, ha nem végez 
a díjazásával arányos munkát. 
A Morvai ügy a Gombos Gábor ügye volt. 
A testületi döntés nélküli kifizetéseknél a Gombos átvágta a testületet, mikor nem volt meg a 
többség. 
 
Makkos István, települési képviselő: És mégis fizetésemelést kapott. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Ő mindig a Gombos Gábor ellen szavazott. Miért 
nem lett fegyelmivel elküldve? 
 
Makkos István, települési képviselő: Azért mert jutalmat kapott. 
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Balogh Elemér, települési képviselő: Miért kellett akkor azonnal elküldeni? Vártuk volna 
meg a megfelelő helyzetet, de Makkos képviselő mondta azt, hogy egyezzenek meg 
Gombos Gáborral, mert 1 meg 2 évig is elhúzódik az ügy.  
A telekkialakításra kifizetett összegekről elmondja, hogy bíztak az akkori jegyző 
szakértelmében, az volt az indok, hogy sokkal nagyobb bajuk lesz, ha ez nem történik meg. 
Nem jogászok, bíztak a jegyző jóhiszeműségében, szakértelmében. 
 
Makkos István, települési képviselő: Nem is az önkormányzat tulajdona, ez minimum 
hűtlen kezelés. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Jelentse fel Makkos képviselő, hogy hűtlen kezelést 
követett el annak idején.  
A TÁMOP ügye. Ezekből éltek az intézmények éveken keresztül. Nem zsebre csinálták a 
pályázatokat, hanem az intézménynek jó legyen. 
 
Makkos István, települési képviselő: Felveti, hogy hány % a pályázatokból a személyi 
jellegű kifizetés és hány % a dologi. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: A saját konyhát az ÁNTSZ mindig be akarta zárni, az 
dühíti, hogy a Gombos cége vette ki. 
A segélyek kiosztása szükség szerint történt.  
A Lövei szabadságmegváltása: mostani polgármesteren nem lehet számon kérni. Úgy 
gondolja, Lövei Úr nem szokott elmenni szabadságra, ha szabadságra is ment, akkor is itt 
volt a hivatalban. 
 
Makkos István, települési képviselő: A jegyzőnek ezt figyelni kellett volna és felszólítani, 
hogy vegye ki a szabadságot, még ha a hivatalban van is. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Ezt nem lehet erre a testületre fogni, hogy ezért 
oszlassuk fel magunkat! 
Az ÁMK létrehozásakor mindenki tudta, hogy többe fog kerülni. Ő annak idején az ÁMK 
ellen szavazott. Véleménye szerint amivel többe került az ÁMK, azt már vissza is hozta. 
Itt nem volt hűtlen kezelés. De ha úgy gondolják, jelentsék fel az előző testületet! 
Mindig a legjobb hiszemben jártak el, 6 év óta semmilyen tiszteletdíjat nem vettek fel, 
anyagi előny nélkül, a szabadideje terhére végzi képviselői munkáját. 
A maga részéről nem szavazza meg, úgy gondolja, ha az emberek bizalmából elnyerte ezt a 
tisztséget, akkor azt köteles végigcsinálni. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Sajnálja, hogy ez úgy jött le, mint az új és a régi 
képviselők közötti ellentét. Ők 2010-től próbálták jól végezni a munkájukat, de úgy látták, 
hogy a régi testületet az előző ciklusban Gombos Gábor többször megvezette. Nem az előző 
testület jóhiszeműségét kérdőjelezik meg, de ez hibaként róható fel. Gond, hogy a 
disznóságok felgöngyölítésére nagyobb energiát kellett volna fordítani. 
Azt gondolja, hogy főállású polgármester foglalkoztatása esetén több kezdeményezést, 
nagyobb aktivitást kellene mutatni a polgármesternek. 
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Balogh Elemér, települési képviselő: Még az előző ciklusban elkérték az egész könyvelést. 
Utánanéztek a dolgoknak, de régi testületben mindig volt olyan képviselő, aki a Gombos 
mellett volt. 
 
Makkos István, települési képviselő: Sokkal nagyobb gond, hogy a testület nem egységes. 
Nem akarja Balogh képviselőre kenni az egészet. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Úgy gondolja, hogy jogtalanul, visszamenőleg 
támadják Őket, büszke arra, hogy a 18. évét tapossa itt. Az a vád, hogy Ők csak itt ültek, 
nem csináltak semmit. 
 
Molnár Károly, polgármester: Sok hibáról hangzott itt el felvetés, lehet van ezeknek 
bizonyos alapja is. De az eredményeket, a lerobbant Faluház felújítását, a 4 iskolai tanterem 
felújítását és még sok eredményt nem említett senki. 
 
Németh Dezső, települési képviselő: Kellemetlenül érzi magát. Az előterjesztést azért írta 
alá, hogy a problémák előjöjjenek. Az, hogy azt aláírta, az nem jelenti feltétlenül azt, hogy a 
feloszlatást megszavazza, de jöjjenek elő a problémák. Győzzük meg egymást, van-e alapja 
a feloszlatásnak, vagy vigyük-e tovább a munkát. Úgy hallotta, Toplakné képviselőn sok 
sérelem csapódik le, kéri, hogy ezeket mondja el. Makkos és Balogh képviselő Urak között 
az az alapvető különbség, hogy Makkos képviselő Úr racionális szempontból vizsgálja a 
dolgokat, Balogh képviselő pedig érzelmi ember. Hibásnak érzi magát, hogy  a kérdések 
felmerülésekor nemcsak  a 4 új képviselővel, hanem valamennyi képviselővel együtt kellett 
volna erről gondolkodni. Akkor nem osztódott volna meg a testület. A régiek sértettnek 
érezhetik magukat, mert kizárták a régi képviselőket. Ezt nagy hibának látja, örül, hogy az 
előterjesztés aláírta, egymást győzzük meg, hogy érdemes-e továbbmenni így. Kritika a 
polgármester felé, hogy nem érzi azt, hogy partner tud lenni a testület és a polgármester, 
illetve a hivatal a testülettel. Sok minden, amiről szó volt nem teljesült, vagy csak késve. 
Nem érzi azt, hogy menedzser típusú vezető lenne a polgármester, olyan, aki kikéri a 
véleményüket. Nem lát kompromisszumos javaslattételi folyamatot. Konkrét válaszokat kell 
adni a felmerült kérdésekre.  
Az augusztus 20-i ünnepség nem volt jól előkészítve, nem voltak a képviselők bevonva a 
dolgokba, a német delegáció fogadásakor Bakot sokkal jobban előtérbe kellett volna 
helyezni, úgy érzi, Bak negatívan került ki az eseményekből. 
 
Toplak Tiborné, települési képviselő: A múltkori ülésen kérte a polgármestert, sétáljon 
végig a falunk, beszéljen az emberekkel. Azt az információt hallotta emberektől, hogy 
bizonyos dolgokról a testület döntött, szavazott, holott nem is tudtak dolgokról. Úgy 
gondolja, hogy ezek nagy része igaz. 
 
Makkos István, települési képviselő: Évekig vajúdó ügyek jellemzik a testületet. Ilyen a 
temetőkapu, a piac, a konyha ügye. Úgy indult képviselőnek, hogy a polgármester motorja 
lesz az ügyeknek, Ők pedig hozzáteszik ehhez a saját munkájukat. Ahol, pl.: Nagypáliban 
így működik a dolog, ott vannak is eredmények. Mi a biztosíték, hogy 2 év múlva itt lesznek 
eredmények? 
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Tamás Béláné, települési képviselő: Nem a polgármester ellen kellene menni, hanem 
segíteni kellene. A képviselők a megalakulás óta a polgármester ellen vannak, csak az 
ellenségeskedés jellemző. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Biztos, hogy az alakuló ülés nem ilyen szájízzel 
zajlott volna, ha a polgármester bevonta volna bármibe a képviselőket. Sok mindenben 
próbáltak kezdeményezni, ezért nem tudnak látványos eredményeket felmutatni. Kér 
valamilyen információt és jobb esetben csak egy hét múlva kap választ. Nem ért egyet 
képviselőtársával. Ő kérte, az augusztus 20-i rendezvénynél is, hogy üljünk össze. 
 
Németh Dezső, települési képviselő: Nem beszéltünk meg semmit. Hogyan tudunk együtt 
dolgozni? Hogy látja a polgármester az együttműködés lehetőségét? A polgármesternek be 
kellene bizonyítania, hogy menedzser szemlélettel előbbre tudja vinni a falut. Amit a testület 
kér, azt a polgármester elereszti a füle mögött. Sérelmezi, hogy a polgármester munkaterve 
is csak egy alkalommal került kiküldésre, azóta sem.  
 
Makkos István, települési képviselő: Nem tudunk előbbre haladni semmit. 
 
Németh Dezső, települési képviselő: Az a lényeg, hogy a falu mint mond, ilyen 
vélemények alakulnak ki. Azon múlik a szavazata, hogy meg tudja-e győzni a polgármester 
az együttműködés lehetőségéről. Úgy érzi, hogy Makkos képviselő Úr folyamatosan 
vádaskodik. 
 
Makkos István, települési képviselő: Azt is hallotta a faluban, hogy azért nem lesz meg a 
kórház beruházás, mert a testület nem szavazott meg 1 milliárdot. 
 
Toplak Tiborné, települési képviselő: Ki választotta meg az új gondozónőt? A testület? 
 
Molnár Károly, polgármester: Nem a testület választotta meg, hanem a TÁMASZ 
pályázat alapján nevezte ki. Bak Önkormányzatának ehhez semmi köze nincs. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Azt gondolja, parttalan a vita. Az önfeloszlatásnak 
az az apropója, hogy nincs meg az összhang, a bizalom. Az országban a legtöbb helyen ezért 
került sor az önkormányzatok önfeloszlatására. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Ha nem kerül sor az önfeloszlatásra, a polgármester 
keresse azokat a pontokat, ahol együtt lehet dolgozni. Bármi van, bejönnek, ha tudnak. Csak 
akkor tudnak előbbre menni, a közös gondolkodásban látja a megoldást. 
 
Molnár Károly, polgármester: Ha lehetőséget kap, ígéri, hogy ennek megfelelően fog 
tevékenykedni. 
 
Vizsiné Kalugyer Gyöngyi, vezető óvónő: Kéri a testület segítségét, bizalmát, hogy az 
óvodás gyermekek érdekében, az élhető közeget tudjanak biztosítani. Jelenleg 51 gyermek 
jár az óvodába. Az épületre ráférne egy alapos felújítás. Remélhetőleg a TÁMOP pályázat 
keretében az udvar megújul. 
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 Vizsiné Kalugyer Gyöngyi ezt követően, 1902 távozott a testületi ülésről. 
 
 
Tamás Béláné, települési képviselő: Záró gondolatként el kívánja mondani, hogy több 
kérdésben állt a polgármester mellett. Nehogy azt gondolják, hogy mindenben egyetért vele. 
Volt közöttük olyan helyzet, ami bántó, megalázó volt számára. Nem barátja a 
polgármesternek. A személyes dolgait félre tette az iskola, a falu érdekében. Mindig megvolt 
az a pont, ahol kapcsolódni tudott, megpróbált egy célért együtt dolgozni a polgármesterrel. 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Molnár 
Károly polgármester az alábbi határozati javaslatot tette: a képviselő-testület a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 18. § (3) bekezdése alapján az 
önkormányzatot feloszlatja. 

 
Császár László, körjegyző: Névszerinti szavazást kell tartani és minősített többség 
szükséges, hogy eredményes legyen a szavazás. 

 
Szavazás: jelen jegyzőkönyv 2. számú melléklete: jegyzőkönyv a név szerinti 
szavazásról. 

 
A képviselő-testület 3 igen szavazattal, 4 ellenszavazat mellett az alábbi határozatot hozza:   
 

70/2012. számú határozat: 
Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete testülete a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 18. § (3) 
bekezdése alapján az önkormányzat feloszlatására tett javaslatot 
elutasította. 

 
Németh Dezső, települési képviselő: Hozzá szeretné fűzni, hogy amennyiben a 
közeljövőben nem változik a testület és a polgármester viszonya, Ő fogja a feloszlatást 
javasolni. 
 
Molnár Károly, polgármester: A történtek felnyitották a szemét, mindent megtesz a 
jövőbeni harmonikus együttműködés érdekében. 
 

A napirend tárgyalását követően, 1915 órakor Makkos István települési képviselő 
távozott az ülésről, így a képviselő-testület 6 fővel folytatta munkáját. 

 
 
 
2. Beszámoló a lejárt határozatokról és a két ülés közötti munkáról. 
 
 
Molnár Károly, polgármester: jelen jegyzőkönyv 3. számú melléklete szerint ismerteti a 
lejárt határidejű határozatokról és a két ülés közötti munkáról szóló tájékoztatást. 
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Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Miét az Egyebek napirendben szerepel az ügyek 
jelentős része? Legalább e-mail-ben ki kellene küldeni előzetesen a képviselők részére. 
 
Császár László, körjegyző: Az egyebek napirend keretében tárgyalni tervezett ügyek egy 
része csupán tájékoztató jellegű, illetve van jó néhány ügy, ami önálló napirendet igényelne, 
de azok a testületi ülésre szóló meghívó után kerültek fel a tárgyalandó ügyek közé. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A járda felújítás kapcsán a helyszíni bejárás 
megtörtént-e, a teljesítésigazolásban milyen hosszú garancia került kikötésre? 
 
Molnár Károly, polgármester: A helyszíni bejárás megtörtént, a garancia időtartama 1 év. 
A járd 10 cm vastag CKT betonra 5 cm aszfaltborítással készült. Elmondja, hogy 
szeptemberben sor kerül a hideg aszfaltos kátyúzásra, a faluban 28, a hegyi úton 30 db 
kátyúk mértek fel. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

71/2012. számú határozat: 
Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete testülete a lejárt 
határidejű határozatokról, és a két ülés közötti munkáról szóló 
polgármesteri beszámolót elfogadta. 

 
 
 
3.  Tájékoztató a polgármester átruházott hatáskörben hozott intézkedéseiről. 
 
 
Molnár Károly, polgármester: jelen jegyzőkönyv 4. számú melléklete szerint az átruházott 
hatáskörben hozott intézkedésekről szóló tájékoztatást.  
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

72/2012. számú határozat: 
Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete testülete a 
polgármester átruházott hatáskörben hozott intézkedéseiről szóló 
polgármesteri beszámolót elfogadta. 

 
 
 
4. Az Önkormányzat 2012. évi költségvetésének módosítása. 
 Előadó: Molnár Károly polgármester, Leitnerné Nagy Judit pénzügyi előadó. 
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Molnár Károly, polgármester: Jelen jegyzőkönyv 5. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került az előterjesztés. 
 
Leitnerné Nagy Judit, pénzügyi előadó: A költségvetés módosítására a jogszabályi 
rendelkezések, valamint az előirányzatoknak a tényleges teljesítéshez való igazítása és az 
ÖNHIKI pályázat benyújtásához szükséges módosítások átvezetése miatt van szükség. A 
módosítás csupán a központi támogatások körét érintik, ezeket tartalmazza a javaslat. 
 
Molnár Károly, polgármester: Elmondja, hogy Zalatárnok eddig 450 eFt-ot utalt át a 
fennálló intézményfinanszírozási tartozásából. Az ígéret szerint további összeg érkezik még 
a héten, ezért javasolja, hogy egyelőre ne nyújtson be inkasszót az Önkormányzat. 
 
Császár László, körjegyző: A zalatárnoki jegyző kolleganőtől kapott tájékoztatás alapján 
Zalatárnok részére a folyószámla hitelt a bank jóváhagyta, lehívni azonban még nem tudták, 
mert a Földhivatal a Bank által kért jelzálogjog bejegyzéseket folyamatosan teljesíti, illetve 
a hitelt garantáló biztosítások megkötés még nem történt meg. 
 
Molnár Károly, polgármester: Az Önkormányzat számláján jelenleg 1,5 mFt-van, de a 
helyi adók teljesítése folyamatos. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Molnár Károly 
polgármester javaslatot tett a költségvetési rendelet módosítására az előterjesztésnek 
megfelelően. 
 
 Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete egyhangúlag 6 igen 

szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 13/2012. (IX. 
07.) önkormányzati rendeletét az Önkormányzat 2012. évi 
költségvetéséről szóló 4/2012. (III. 08.) önkormányzati rendelete 
módosításáról, jelen jegyzőkönyv 6. számú melléklete szerinti 
tartalommal. 

 
 
 
5. ÖNHIKI pályázat benyújtása. 
 Előadó: Molnár Károly polgármester, Leitnerné Nagy Judit pénzügyi előadó. 
 
 
Molnár Károly, polgármester: A határozati javaslat tervezete kiküldésre került. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 
 73/2012. számú határozat: 

1. Bak Község Önkormányzati Képviselő-testülete a Magyarország 
2012. évi központi költségvetéséről szóló 2011. évi CLXXXVIII. 
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törvény 6. sz. melléklet 2. pontja alapján (továbbiakban 6. számú 
melléklet) támogatási igényt nyújt be az önhibájukon kívül hátrányos 
helyzetben lévő önkormányzatok 2012. évi támogatására. 

2. Bak Község Önkormányzati Képviselő-testülete az önhibájukon kívül 
hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok támogatásának 
igényléséhez a fenti törvény alapján a következő nyilatkozatot teszi: 
I. A települési önkormányzat lakosságszáma 2011. január 1-jén 

1 000 fő feletti. 
II. A települési önkormányzat helyi adó bevezetéséről döntött és 

2012. évben ilyen jogcímen 48.200 ezer Ft összegű bevételt 
tervez.  

III. Az önkormányzat 2012. évi módosított költségvetési rendeletét 
10.728 ezer Ft összegű működési célú hiánnyal fogadta el. 

IV.  
a) Az önkormányzat az Ötv. szabályai szerint kötelező 

könyvvizsgálatra kötelezett. 
b) Kötelező könyvvizsgálat esetén az önkormányzat 2011. évi 

zárszámadását a könyvvizsgáló elfogadta. 
V. Az önkormányzat az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. 

törvény 50. § (1) bekezdés a) pontjában meghatározott rendezett 
munkaügyi kapcsolatok követelményeinek megfelel. 

A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a pályázat 
benyújtásáról gondoskodjon. 

 Határidő: 2012. szeptember 10. 
 Felelős: Molnár Károly polgármester 
 
 
 
6. Urnafal kialakítása a baki temetőben. 
 Előadó: Molnár Károly polgármester. 
 
 
Molnár Károly, polgármester: Jelen jegyzőkönyv 7. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került a megszabott határidőre beérkezett egyetlen árajánlat. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Nem könnyű a sírkövesekkel. Ő is megkeresett 
három szakembert, de csak egytől kapott konkrét ajánlatot (jelen jegyzőkönyv 8. számú 
melléklete szerint csatolva). A kiküldött ajánlat műkőre szólt, ezért az általa hozott ajánlattal 
nem hasonlítható össze, mert az gránitból készülne. Az ajánlat 520 eFt + ÁFA összegről 
szól. Ha a zárófedeleket is meg kívánjuk rendelni, akkor 650 eFt +ÁFA lenne a kiviteli díj. 
Ennek megfelelően 45 eFt körül lenne az egy urnahelyre jutó költség. A normál, legolcsóbb 
síremlék legalább 550 eFt. Ha az urnahely díjával ezt összehasonlítjuk, nem olyan jelentős a 
költség. Azt kellene eldönteni, hogy gránitból vagy műkőből készüljön-e az urnafal. A Tarr 
Kft. ajánlata ellen szól, hogy nagy helyet foglal, továbbá a műkőből készült urnafalat 
folyamatosan tisztítani kell. Azt kellene eldönteni, hogy műkőből, vagy gránitból készültre 
kérjünk-e ajánlatot. 
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Toplak Tiborné, települési képviselő: Ő is hozott egy ajánlatot, amely bruttó 406 eFt-ről 
szól. 4 eFt/db lenne a gránit zárófelület. Ez az ajánlat is műkő kivitelűre szól. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A gránitot javasolja, mert nincs akkora 
árkülönbözet, de az örök. 
 
Balogh Elemér települési képviselő: Az lenne a legjobb, ha a sírköves elkészítené az 
urnafalat és Ő értékesítené az urnahelyeket, akkor az Önkormányzatnak nem kellene anyagi 
kötelezettséget vállalni. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

74/2012. számú határozat: 
Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete a 68/2012. számú 
határozatát kiegészítve a kialakítandó urnafal anyagául gránitot tart 
szükségesnek.  
A képviselő-testület felkéri a polgármestert árajánlatok bekérésre. 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 
 

 
 
7. Fogorvosi ügyeleti rendelési idő módosítása. 
 Előadó: Molnár Károly polgármester. 
 
 
Molnár Károly, polgármester: Jelen jegyzőkönyv 9. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került a fogorvosi ügyeletet ellátó egészségügyi szolgáltató tájékoztatója. 
 

A képviselő-testület a rendelési idő módosítására vonatkozó tájékoztatót egyhangúlag, 
6 igen szavazattal tudomásul vette, felkérte a polgármestert a vonatkozó megállapodás 
aláírására. 

 
 
 
8. KMB-s rendőrőrs területének módosítása. 
 Előadó: Molnár Károly polgármester. 
 
 
Molnár Károly, polgármester: Jelen jegyzőkönyv 10. számú melléklete szerinti 
tartalommal kiküldésre került a Főkapitány Úr tájékoztatója. Elmondja, hogy a körzeti 
megbízott a településen havi gyakorisággal fogadóórát fog tartani. 
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A képviselő-testület a rendőrőrs területének módosítására vonatkozó tájékoztatást 
egyhangúlag, 6 igen szavazattal tudomásul vette. 

 
 
 
 
9. Egyebek  
 
 

9.1. Temető kapu és kulcs hirdetmény 
 
Császár László, körjegyző: Kiküldésre került a hirdetmény tervezete. Kérdés, hogy a 
hivatali időn kívül ki kerül megbízásra a temető kulcs őrzésével, illetve azon időpontban 
milyen megoldás szülessen a sírhelyek gépjárművel való megközelítése ügyében? 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Közel lakó, aktív nyugdíjast lehetne bevonni. 
 
Molnár Károly, polgármester: Véleménye szerint a temetőkapu zárása nem lenne 
népszerű döntés. 
 
Balogh Elemér települési képviselő: Vegyes a kapu fogadtatása, az eltelt időszakban sokat 
csillapodtak a kedélyek. 
 
Molnár Károly, polgármester: Javasolja, hogy a kapu ne kerüljön zárásra. 
 
 
 

9.2. Óvodavezető észrevételei 
 
Császár László, körjegyző: Jelen jegyzőkönyv 11. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került az új vezető óvónőnek a tanév indításával kapcsolatos észrevételei. A 
megfogalmazott észrevételek egy része aránylag könnyen javítható. A bejárati ajtók cseréje 
a helyszíni bejárás alapján célszerű lenne, az épület fűtésén és a vagyonbiztonságon a csere 
sokat javítana. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A szennyvízszag megszüntetésére hozott egy 
tisztítószer mintát, abból kellene vásárolni, az véleménye szerint elég hatékony volt. 
 

A képviselő-testület felkéri a polgármestert az észrevételben szereplő, saját 
hatáskörben megteendő intézkedések végrehajtására, illetve a nyílászáró cserékre 
árajánlat beszerzésére. 

 
 
  

9.3. Temető rendelet 
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Császár László, körjegyző: Az ülés anyagával együtt kiküldésre került a jelenleg hatályos 
rendelet szövege. A temető kataszter vonatkozásában el kellene dönteni, hogy újra fel 
kívánja-e méretni szakemberrel a testület. Mivel a korábbi felmérés alapján készült vázrajz 
folyamatosan bővítésre kerül a kialakított új sírhelyekkel, a temető térkép naprakész, így 
nem feltétlenül szükséges újra felméretni a temetőt. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A jelenlegi állapotot is figyelembe véve ki kellene 
jelölni a jövőbeli sírhelyeket, illetve az urnafal helyét is meg kellene határozni, a ravatalozó 
körül építési övezet fenntartásával. 
 
Molnár Károly, polgármester: A képviselő-testületnek együttesen célszerű lenne egy 
helyszíni bejárást tartania. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A rendeletben látta, hogy a temetkezési 
vállalkozóknak a síremlékek kialakítása kapcsán fizetési kötelezettséget ír elő a rendelet. Ez 
működik? 
 
Leitnerné Nagy Judit pénzügyi előadó: A vállalkozók fizetnek. Az illetékes ügyintéző 
kimegy minden esetben, a vállalkozók pedig a díjat befizetik. 
 

Molnár Károly polgármester javaslatára a képviselő-testület 2012. szeptember 18. 
napján 1700 órai kezdettel a temető vonatkozásában helyszíni bejárást tűz ki. 

 
 
 

9.4. Egyes tiltott, kirívóan közösségellenes magatartások szabályozása 
 
 
Császár László, körjegyző: A tavasz folyamán hatályon kívül helyezett, egyes 
önkormányzati rendeletek által meghatározott szabálysértési cselekmények szankcionálására 
a szabálysértési törvény a tiltott, kirívóan közösségellenes magatartássá nyilvánításának 
lehetőségét biztosítja az önkormányzati jogalkotó részére. Ha a testület élni kíván ezen 
lehetőséggel, a korábbi szabálysértési tényállások alapján kidolgozásra kerülhetne egy 
rendelet-tervezet, melyet a testület a következő ülésén tárgyalhatna. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

75/2012. számú határozat: 
Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete az egyes tiltott, 
kirívóan közösségellenes magatartások szabályozására 
önkormányzati rendelet alkotását tartja szükségesnek. 
A képviselő-testület felkéri a körjegyzőt, hogy a következő soros 
ülésre a rendelet tervezetét készítse el. 
Határidő: soron következő rendes képviselő-testületi ülés. 
Felelős: Császár László körjegyző. 
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9.5. Buszvárók ügye 
 
 
Császár László, körjegyző: Az utolsó egyeztetésen szó volt róla, hogy az esetleges 
kivitelező készít vázrajzokat, amelyek alapján az engedélyezési eljárás lefolytatható lenne. 
Mivel a rajzok nem készültek el, az engedélyezési eljárást nem lehetett megkezdeni. 
Keressünk-e meg tervezőt? 
 
Németh Dezső, települési képviselő: Megvan a vázlat, beadható formában a jövő héten 
készül el. Kérdés, hogy a Válicka utcában ne a járdára kerüljön-e mégis a váró? 
 
Balogh Elemér települési képviselő: Véleménye szerint kellene egy olyan változat is. Az 
Építéshatóság pedig eldönti, melyik engedélyezhető. 
 
 A javaslattal a képviselő-testület egyetértett. 
 
 
 

9.6. Helyi piac létrehozása 
 
 
Császár László, körjegyző: Az elmúlt ülésen elhangzottaknak megfelelően megkeresésre 
került a helyi ÁFÉSZ elnök asszonya, aki elmondta, hogy véleményük a tárgyi ügyben nem 
változott, a testület által a piac ideális helyének kijelölt területet az ÁFÉSZ hajlandó 
értékesíteni az Önkormányzatnak, 5 mFt-ot megjelölve vételárként. 
 
Toplak Tiborné, települési képviselő: Azt az információt hallotta, hogy 3,5 millió Ft 
vételárért is hajlandó lenne az ÁFÉSZ a területet értékesíteni. Véleménye szerint a 
közlekedés miatt a rendőrlakásoknál nem lenne megfelelő a piac. Célszerű lenne 
mindenképpen a központban kialakítani a helyi piacot. Javasolja, hogy a jegyzővel együtt 
keressék fel a bolt vezetőjét, lehetne-e helyet adni a boltnál a piacnak. 
 
 A javaslattal a képviselő-testület egyetértett. 
 
 
 

9.7. Gyalogátkelőhely kialakítása 
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Császár László, körjegyző: Megkeresésünkre az illetékes Hatóság 2012. szeptember 11. 
napját jelölte meg előzetes helyszíni bejárásra a gyalogátkelőhelyek esetleges 
engedélyezésére. 
 
 
 
 
 
 

9.8. Gáspár és Társa Kft. bérleti szerződés felmondása 
 
Császár László, körjegyző: A Gáspár és Társa Kft. ügyvezetője a Hivatalba eljuttatott 
levelében a Tó Vendéglőre vonatkozó bérleti szerződést 2012. szeptember 1. napi hatállyal 
felmondta. A hatályos bérleti szerződés alapján a felmondási idő: 3 hónap, a bérlő azzal a 
kéréssel fordul a testülethez, hogy ezen időtartamot közös megegyezéssel 1 hónapra 
módosítsák a felek, így a bérleti jogviszonyt 2012. szeptember 30. napjával szüntessék meg. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:   
 

76/2012. számú határozat: 
Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete tudomásul veszi a 
Gáspár és Társa Vendéglátó Kft. (8945 Bak, Rákóczi u. 38.) 
helyiségbérleti szerződésének felmondását, egyidejűleg hozzájárul, 
hogy a bérleti jogviszony 2012. szeptember 30. napjával kerüljön 
közös megegyezéssel megszüntetésre. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére. 
Határidő: folyamatos. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 
 
 
 

9.9. Közoktatási intézmény (Általános Iskola) működtetésének átvállalása 
 
 
Császár László, körjegyző: A köznevelési törvény alapján az önkormányzati fenntartónak 
szeptember 30. napjáig kell szándéknyilatkozatot adnia – 3000 főnél kisebb népességszámú 
önkormányzat lévén – arról, hogy az intézmény fenntartását kívánja-e az önkormányzat a 
továbbiakban is. A kérdés a szeptember 11-i együttes ülésen is napirendre kerül. 
 
Németh Dezső, települési képviselő: Miért lenne az jó, ha esetleg helyi működetésben 
maradna az iskola, nem kerülne át az államhoz? 
 
Tamás Béláné, települési képviselő: Akkor biztos nem kerülne bezárásra az iskola. 
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Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Az biztos, hogy a térségi iskolák közül a legjobb 
pozícióban a baki van. A racionális működést – változatlan gyereklétszám mellett – nagyban 
segítené, ha az óvoda felkerülne az iskolához. Jelenleg jelentős probléma, hogy nem tudjuk, 
nincs arra vonatkozóan információ, hogy milyen anyagi és szakmai feltételekkel lehetne a 
működtetést átvállalni. A baki iskola központi helyzete ellenére semmi garancia nincsen arra 
vonatkozóan, hogy az iskolák megmaradása, megtartása nem politikai döntés lesz-e. 
 
 
 

9.10. Közös önkormányzati hivatal létrehozása 
 
 
Császár László, körjegyző: 2012. szeptember 05. napján a baki, a sárhidai és a bocföldi 
polgármester részvételével előzetes egyeztetés zajlott a közös önkormányzati hivatal 
létrehozása ügyében. Bocfölde önkormányzata képviseletében a polgármester Úr előzetesen 
határozott szándékot jelzett a baki székhellyel létrehozandó közös önkormányzati hivatalhoz 
való csatlakozásról. Bocfölde önkormányzata jövő csütörtökön ülésezik, ahol az ígéret 
szerint meghozzák a döntésről szóló szándéknyilatkozatot. A csatlakozás tervezett 
időpontja: 2013. január 1. Ezt követően a jelenlegi fenntartók – amennyiben a csatlakozást 
támogatják – meghozzák fogadó döntésüket, majd sor kerülhet a részletes egyeztető 
tárgyalásokra, melynek eredményeképpen a közös önkormányzati hivatalt létrehozni 
szándékozó önkormányzatok képviselő-testületei elfogadhatják a valamennyi feltételre 
kiterjedő megállapodást. 
 
 
 

9.11. Parabola tükör a Táncsics utcában 
 
Molnár Károly, polgármester: Javasolja, hogy a Táncsics utcában kérjünk be árajánlatot 
parabola tükör felszerelésére, mert a kihajtás balesetveszélye. 
 
 A javaslattal a képviselő-testület egyetértett. 
 
 
 

9.12. Egyéb felvetések 
 
 
Németh Dezső, települési képviselő: Javasolja, hogy Lövei István Úr ismét kerüljön 
megkeresésre a díszpolgári cím átvétele tárgyában. Amennyiben ismét elutasító válasz 
érkezik, akkor a testület mérlegelje a további lépéseket. 
 
Balogh Elemér települési képviselő: A hegyi úton több, aprítékot szállító kamion is 
megfordult. Meg kellene vizsgálni a magasságkorlátozás lehetőségét. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Érdeklődik az igazgatási ügyintéző ügyében. Úgy 
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volt, hogy szeptembertől már a szabadságát tölti, s látta jönni dolgozni. Mégsem megy 
nyugdíjba az év végén? 
 
Császár László, körjegyző: Egyeztetett az ügyintézővel. Az év elejei tervei szerint a 
hölgyek 40 éves munkaviszonya után járó nyugdíjat kívánta igénybe venni. Mivel év közben 
a nyugdíjazás bizonyos feltételei változtak, még gondolkodik, melyik lehetőséggel kíván 
élni. Ebből a szempontból is célszerű lenne ismerni a jogalkotó szándékait, milyen létszám-
feltételekkel működhetnek a közös önkormányzati hivatalok jövőre, mert a létszámot már 
ennek megfelelően kellene tervezni. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Jelzi, hogy a Táncsics utcai hirdetőtábla kidőlt, azt 
meg kellene javítani, illetve ki kellene helyezni egy zsákutca táblát is. 
A Kistérség honlapjáról Bak honlapja nem érhető el, jelezni kellene ezt, illetve kéri, hogy a 
testületi ülés jegyzőkönyvei kerüljenek folyamatos feltöltésre és a baki honlapra lehessen 
fájlokat is feltölteni. 
 
 
Mivel a napirendhez kapcsolódóan további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a 
polgármester a képviselő-testület nyílt ülését 2145 órakor bezárta. 

 

k.m.f.    

 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
               polgármester                                              körjegyző 
 
 
A jegyzőkönyvet hitelesítette: 
 
 
 
 Balogh Elemér    Tamás Béláné 
          települési képviselő          települési képviselő 



Bak,  2012. szeptember 06-i nyílt testületi ülés jegyzőkönyv. 

20 

 

Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/a. 

 
JEGYZŐKÖNYV 

 
Készült: Bak község Önkormányzati Képviselő-testületének 2012. szeptember 06. napján a 

Baki Körjegyzőség épületében (8945 Bak, Rákóczi u. 2/a.) 1912 órai kezdéssel 
megtartott név szerinti szavazásról. 

 
Jelen vannak:        - Molnár Károly, polgármester 
   - Farkas Tamás Attila, alpolgármester 
   - Balogh Elemér, települési képviselő 
   - Makkos István, települési képviselő  
   - Németh Dezső, települési képviselő 
  - Tamás Béláné, települési képviselő 
  - Toplak Tiborné, települési képviselő.           
 
A névsort hitelesítem:          
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
               polgármester                                              körjegyző 
 
 
 
 Balogh Elemér    Tamás Béláné 
          települési képviselő          települési képviselő 
 
                                                                  
Tanácskozási joggal:  Császár László, körjegyző. 
 
Tárgy: helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 18. § (3) bekezdése alapján 
az önkormányzat feloszlatására tett indítványról szóló döntés Bak község Önkormányzati 
Képviselő-testületének az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 
7/2011. (V. 04.) Önkormányzati rendelete (továbbiakban: ÖR) alapján lefolytatott név 
szerinti szavazásról. 
 
Császár László, körjegyző: az ÖR 14. § (7) bekezdése alapján eljárva felolvasta a 
képviselők nevét „ABC” sorrendben, Molnár Károly polgármesternek a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 18. § (3) bekezdése alapján az 
önkormányzat feloszlatására tett javaslatára. 
 
A képviselők válaszai név szerint:  
 

 Balogh Elemér   -  NEM 
 Farkas Tamás Attila   -  IGEN 
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 Makkos István   -  IGEN 
 Molnár Károly   - NEM 
 Németh Dezső   -  NEM 
 Tamás Béláné    -  NEM 
 Toplak Tiborné   - IGEN 

 
A szavazás végeredménye:  
 IGEN szavazatok száma:  3 db 
 NEM szavaztok száma: 4 db. 
 
 

Kmf. 
 
 

 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
               polgármester                                              körjegyző 
 
 
 
 
 Balogh Elemér    Tamás Béláné 
          települési képviselő          települési képviselő 
 


